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ÉVKÖZI 2. VASÁRNAP                               C év                     1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 62, 1-5 – 1Kor 12,4-11 – Jn 2,1-11 

A kánai menyegző 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! 
Talán stílusos a mai reggelen ezt ajánlani: Töltekezzünk!  

Kiüresedett élettel nem lehet emberi életet élni!  
Üres korsókból ugyan mit lehet tölteni?  
Kérjük Isten kegyelmét, töltse meg szívünket Szent Lelkével,  
hogy lelkes emberekké legyünk! Isten Lelke mozgasson bennünket!  
Segítsen nekünk abban, hogy igazán összetartozzunk egymással! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Vízkereszt ünnepén és Jézus megkeresztelkedésekor egy sajátos 
gondolatot értelmeztünk, amit így fogalmaztam meg:  
 

„Elkezdődött Isten és a világ újraegyesítése!” 

 

Ebben a világban legtöbb gondunk, problémánk a széthúzásból származik, amikor megbomlik 
az egység! Az ember rádöbben arra, hogy nem számíthat a másikra, vagy egyszerűen 
fenntartásai vannak, a félelem szállja meg. Így nem lehet élni! A bűn ezt jelenti: az ember 

maga felé fordul, csak a maga érdekével foglalkozik. Ez életellenes! 

 

A megváltás ezért olyan fontos a világ számára, az emberiség számára, 
hogy újra egymás felé forduljunk! 

 

Isten maga felé akar fordítani bennünket! Ez az élmény elegendő arra, hogy vállaljunk 

minden kockázatot, mindannak a kockázatát, hogy egymást is elfogadjuk! 
 

Jézus Krisztus munkálkodásával elkezdődött a világ és Isten újraegyesítése! 

 

Isten azt akarja, hogy öröm legyen a szívünkben! 
János evangélista Jézus csodajeleit emlegeti. Mai napon, az első zöld vasárnapon azt kell 
eldöntenünk: 

Elfogadjuk-e Jézus nászajándékát?  
Elfogadjuk-e az Isten Lelkét? 

 

Jézus nászajándéka az a bor, amit nem kell magyarázni. Az eredményt, a sikert nem kell 
magyarázni, az magáról beszél. A lakodalmasok itták a jó bort, de nem tudták honnan való. 
Csak később kérdeztek rá, hogy honnan lehet? Nagyon sajátos ez is. Jézus működésében nem 
a csodák fontosak, hanem a jelek. Jézus Isten szeretetének jeleként jelenik meg, ahogy 
megkeresztelkedésekor hallottuk, a Lélek, az Isten Lelke töltötte be! 
 

Jézus az isteni Lélekkel jelként tartózkodik a világban, szolgálja az emberek életét! 



  2013. 01. 20. 

  C 11 

2

 

Nagyon szép ez a kép. Egy lakodalom, egy igazi közösségi ünnep, amikor mindenki örül 
annak, hogy két fiatal egymásra talált. Ezzel az egymásra találással kezdődik az élet! Amíg ez 
nem történik meg, addig az ember csak készül az életre. Amikor egymásra találnak, akkor 
nagy örömünnepet rendeznek.  
Az sem véletlen, hogy Jézus az emberi élet beteljesedését az örökkévalóságban egy nagy 
lakodalomhoz hasonlítja,  

egy örökké tartó örvendezéshez, 
mert Isten azt akarja, hogy öröm legyen a szívünkben! 

 

Két nagyon lényeges kérdésről kell elgondolkodnunk 

Az egyik: Elfogadjuk-e Jézus nászajándékát? Elfogadjuk-e az Isten Lelkét? 

A másik: Értjük-e mit jelent közösségben lenni egymással?  
 

Elfogadjuk-e az Isten Lelkét?  
Ugyanaz a Lélek működjön bennünk, amely Jézus Krisztusban volt. Ez az isteni Lélek tesz 
képessé bennünket arra, hogy egymással közösségben legyünk. Ennek a Léleknek 
munkálkodása nélkül ez lehetetlen. E nélkül az ember a bűneiben marad. E nélkül a Lélek 
nélkül az ember csak magával tud foglalkozni. Ennek következménye az, hogy kiüresedik az 
életünk. Hányszor tapasztaljuk meg életünk során, akár egy-egy szakaszán, amikor azt 
érezzük, hogy minden hiábavaló, semminek nincs értelme. Amikor ez az időszak elmúlik, 
akkor valamiképpen újra kezdjük az élet ízét, az élet örömeit megtapasztalni, és valami új 
kezdődik.  

A Lélek ajándéka nélkül az emberi élet kiüresedik! 

Elfogadjuk-e a nászajándékot? 

 

Értjük-e, mit jelent közösségben lenni egymással? 
Megértjük-e, hogy minden ajándékunk, amit kaptunk arra való, hogy azzal használjunk? A 
korintusiaknak írt levélben Pál apostol megfogalmazza, miféle ajándékai lehetnek az 
embernek. Ezek mind-mind arra valók, hogy ezekkel a szeretet egységét szolgáljuk!                
Az életünk is erre való! 

 

Nagyon fontos, hogy az ember elfogadja, tudomásul vegye, 
hogy meg kell tisztulnia! 

 

Az ember szívét kell megtisztítani 
Az emberiség történetében a különböző rítusok, különböző tisztálkodási szokások arra valók, 
hogy az emberben tudatosítsák, rászorul a megtisztulásra. Itt a lakodalmi történetben is 
hallottuk, ott volt a bejáratnál néhány kőedény a zsidóknál szokásos mosakodásra. A benne 
levő vizet arra használták, hogy akik érkeztek a nagy eseményre, megmosakodhassanak, 
felfrissülhessenek. Nem a kézmosás, lábmosás, az arcok megmosása volt igazán fontos.  
 

Ezek a rítusok azt fejezték ki, hogy az ember tisztátalan, 
mert nincs szeretetkapcsolatban a másikkal.  
Ezekkel a mosakodásokkal azt akarták kifejezni, hogy készek erre.  

 

Csakhogy mosakodhat az ember! Mennyi mosakodásnak vagyunk a tanúi. Mire lehet vele 
menni? Semmire. Erkölcsi mosakodásra gondolunk.  
 

Az embernek arra van szüksége, hogy belülről megtisztuljon! 
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Az sem véletlen, hogy Jézus azt a vizet használja, amely a tisztálkodásra szolgált, nem azt a 
vizet, amit ittak. Ennek is megvan az üzenete. Az embernek tudomásul kell vennie, hogy a 
szívének kell megújulnia, a szívét kell átalakítania. Az üres szívű emberek alkalmatlanok 
együttélésre, alkalmatlanok a közösségre.  
 

Olyanná legyen az ember szíve, 
amely alkalmassá teszi kapcsolatra a másik emberrel! 

 

A Lélek segítségével lehet felkészülni a másik emberrel való közösségre 
A menyegzővel kapcsolatosan beszélhetünk arról, mit is jelent, hogy az ember fölkészül a 
közösségre, egy másik emberrel való közösségre. Az a rengeteg tragédia, az a rengeteg 
összetört élet mind-mind arról szól, hogy az emberek nem készültek föl erre a 
szeretetközösségre. Becsapjuk egymást, amikor azt gondoljuk, hogy lehet együtt élni úgy, 
hogy én csak a magam javát, a magam érdekét nézem. Ezért fontos elfogadni Jézus 
nászajándékát, az ő Lelkét!  
 

Jézus a Lelkét akarja nekünk adni, hogy ugyanaz a Lélek munkálkodjon bennünk, 
amely Jézus Krisztusban volt! 

 

Jézus azért jött, hogy nekünk életünk legyen! 
Az életet szolgálni csak áldozatkészséggel lehet! 
Csak úgy lehetséges, hogy az életemnek az ad értelmet,  
hogy a másikért élek, a másik javát akarom!  
Különben lehetetlen az együttélés!  
Erre csak az Isten Lelke tesz képessé bennünket! 
Ezért oly fontos, hogy elfogadjuk-e a Lelket, ezt az ajándékot!  
Ezen múlik minden! 

 

Korintus egy nagyváros volt az akkori gondolkodás szerint. Korintus nem filozofikus város 
volt, hanem művészi város. Nagyon sajátosan szerveződött az ottaniak élete. A művészek 
érzékenysége rendkívüli. Egészen más, mint a filozofikus gondolkodásé. A filozófia hatása 
egészen más a mindennapi életünkre és más a jelentősége is, mint a művészeteknek.  
 

A Lélek adományai 
Pál apostol beszél az Istentől kapott Lélek adományairól. Ugyanaz a Lélek működik 
mindenkiben, - ahogy hallottuk, - csak más-más ajándékokat mutat fel. Az ember ezeket az 
ajándékokat azért kapta, hogy azokkal szolgáljon, vagyis szolgálja a másikat, szolgálja a 
közösség életét.  
Csodálatos közösségek jöttek létre. Az első keresztények közösségi élete megbabonázta az 
embereket. Az egy unikum volt az embereknek.  

 

Mit jelent az, hogy ezek az emberek egymásért élnek?  
„Nézzétek, hogy szeretik egymást!”  
Valóban fölismerték az élet értelmét,  
hogy egymásért, együtt, közösségben! 

 

Ember az ember és ott is rögtön megjelentek bizonyos visszaélések. Pál apostol ezért adja ezt 
a tanítást. Ezért elevenítjük meg ma is ezt a tanítást. Voltak, akiknek ezek a rendkívüli 
adottságaik annyira szembetűnők voltak, hogy egyre nagyobb tiszteletet biztosítottak számára. 
Az ember kísérthető és voltak, akik a maguk javára fordították ezeket. A maguk érdekének 
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szolgálatába állították ezeket. Ezek máris gyengítették azt a világot, amit a szeretetközössége 
hozott létre.  

Hogyan éltek az isteni adományaikkal? Hogyan is éltek? 

 

A Lélek legyőz minden akadályt!  
Mily sokat beszél a politika is arról, hogy a határokat szellemiesíteni. Virtuális határok, mert 
az emberiség egy nagycsalád. Hogyan lehet legyőzni a határokat? Jézus azért jött, hogy 
lebontson minden határt, ami embert a másik embertől elválaszt. Ez egy csodálatosan nagy 
igazság, de mi hogyan győzzük le ezeket? Ez csak ezzel a gondolkodással sikerülhet. 
 

Csak a Lélek erejével képes az ember mindazok fölé emelkedni, 
amik bennünket egymástól elválasztanak! 

Istenben egy családdá válni csak a határtalan szeretettel lehetséges! 

Ezt a határtalan szeretetet csak az Isten Lelke adja ajándékképpen nekünk! 

 

Isten csodálatos művének megvalósulása  
 - Isten és ember közössége, ember és ember közössége -  
teljes egészében azon múlik, hogy milyen lélek lakik bennünk!  
Fogadjuk el Jézus ajándékát!  
Mindenki ismerje föl és értékelje a maga ajándékait!  
 

A Lélek adományait a közösség építésére és szolgálatára kaptuk! 

Kívánok mindenkinek örömteli közösséget Istennel és egymással! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Az emberi élet Isten és ember közös története. Ha Isten nélküli a mi 
emberi életünk, akkor nem számít. Ma ünnepeljük Árpád-házi Szent Margitot, 11 órakor lesz 

a szentmise a Margitszigeten. Kérjük közbejárását népünk és nemzetünk számára. Ő egész 
kicsi gyerekként fölismerte, hogy az élet szolgálata, ha a nemzetért ajánlja fel az életét. 
  

Ma van Istenes Szent János megtérésének napja. Amíg meg nem tért, kóválygott a világban. 
Nem számított senkinek semmit az ő élete. Amikor megtért, fölépült egy új élet. Ezt az életet 
az emberek istenesnek mondják. A mai napig köszöngetjük Istennek az ő csodálatos 
karizmáját. Most az Úr imádságát imádkozzuk. Kérjük Isten kegyelmét, hogy mindegyikünk 
ismerje föl a maga karizmáját, lelki adományát és azt jóra használja.    
                

Mi Atyánk… 

Szentmise befejezése 

Kedves Testvérek! Remélem döntöttünk és elfogadja mindegyikünk Jézus lakodalmi 
ajándékát, az ő Lelkét! Most az áldással befejeződik a szentmise. Az áldás Isten jóindulatát 
akarja elültetni a szívünkbe. Csak jóindulattal lehet a Lélekről tanúságot tenni. Csak 
jóindulattal lehet embereknek egymással élni. A világ egységtörekvéstől hangos. 
 

Az egység csak a csendben születik meg, az újjászületett tiszta emberi szívek által! 

Isten jóindulata szólítgasson bennünket a jóra egymással közösségben! 

 


